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Betreft: Telefoongesprek met drs. 1'1. Kohnstamm over i=-arijse 
topconferentie op 5 december a.s. 
- - - - - - - - - - - - - - - - - -------

Aan de heer Kohnsta mm heb ik de bezwaren uiteengeze~ 
die w~J hebben besproken en die wij tegen de brief d.d. 22 no
vember 1960 van de heer Jean Monnet zien. Ik vat deze zeer 
summier als volgt samen: 

1. Tegen periodiek overleg van de Ministers van Defensie van de 
zes landen bestaat bij ons bezwaar. Gevaar dat de NAVO ordt 
ondermijnd, terwijl toch Engeland en de Verenigde Staten voor 
onze verdediging veel belangrijker en constructiever zijn dan 
Frankrijk. 

2. In het vage blijft of het voorbereidend werk voor de bijeen
komsten van de ~linisters van Buitenlandse Zaken en Onderwijs in 
een apart secretariaat te Parijs zou moeten worden verricht, of 
dat deze werkzaamheden zouden moeten worden verricht in het ka
der van een uitte bouwen apparaat Van de Raad van lS:inisters 
te Brussel. Wij zijn tegen het eerste en zouden ons met het 
laatste waarschijnlijk wel kunnen verenigen. Immers, wil men 
samenwerking tussen de Zes langs intergouvernementele weg op 
terrein waar van integratie nog geen sprake is, dan moet men 
deze zaak organisatorisch niet desintegreren maar juist inte
greren in het werk van die gemeenschappen, die een vóór
stadium van Europese federale eenheid vormen. 

3. De Heer Monnet suggereert de mogelijkheid dat op de terreinen 
van de buitenlandse politiek en het onderwijs de regel van 
unanimiteit zou worden verlaten. Dit lijkt ons zowel staats
rechtelijk als praktisch politiek niet aanvaardbaar. In een 
gemeenschap waar vaste spelregels in verdragen liggen ver
ankerd, waar supra-nationale instituten en een Hof van Justi
tie waar men bezwaar kan maken tegen bepaalde beslissingen, 
functioneren kan de regel van de unanimiteit heel anders be
zien worden; niet echter wanneer het gaat om een zuiver inter
gouvernementele samenwerking. 

l 

Zoals ook al uit ons gesprek met hem was gebleken heeft 
de heer Kohnstamm voor deze en enkele andere bezwaren begrip. 
Naar de mening van de heer Monnet zou het voor Generaal de -, Gaulle ,geen teleurstelling zijn indien de conferentie van 
5 december zou resulteren ~n bes issingen ongeveer langs de 
volgende lijnen: 
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a. De Zes regeringen zijn het er over eens dat zowel de be
staande gemeenschappen in hun ontwikkeling moeten worden 
gesteund, als dat tegelijkertijd op enkele terreinen waar
op nog geen integratie mogelijk is, vormen van samenwerking 
worden gezocht die er toe bijdragen, de Europese eenheid 
naderbij te brengen. 

b. Aan de Ministers van Buitenlandse Zaken is verzocht de fusie 
van de drie executieven en de directe Europese verkiezingen 
aan een nadere studie te onderwerpen. 

c. Tevens is aan de Ministers van Buitenlandse Zaken verzocht 
de problemen te onderzoeken die samenhangen met een wense
lijk geachte toetreding in enigerlei vorm van Engeland tot 
de Gemeenschap van de Zes; met name de institutionele pro
blemen terzake. 

d. Er wordt een studiecommissie ingesteld, die zal nagaan op 
welke wijze en met welke middelen de samenwerking tussen 
de Zes binnen de bestaande gemeenschappen zou kunnen wor
den versterkt; daarbij kan o.a. aan de orde komen de verhou
ding met de bestaande gemeenschapsinstituten, de verhouding 
met de NAVO enz. enz. Dit rapport zou kunnen dienen als 
discussiestuk van een volgende, bijv. in het voorjaar van 
1961, te houden conferentie van regeringschefs. 

DE STAATSSEC ETARIS, 

j~ 

(W. 1. .N. Schmelzer) 


